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Zápis zasedání Zastupitelstva obce Račice-Pístovice, 

dne 21. 03. 2023 v 1700 hod. v Račicích 
 

 

Technický bod 
 

 

Zahájení 1700 

Paní starostka (dále jen předsedající) přivítala zastupitele a přítomné občany na II. zasedání 

Zastupitelstva obce Račice-Pístovice v roce 2023. 

Uvedla, že podle presenční listiny je přítomno 15 členů zastupitelstva a dnešní zasedání je tedy     

usnášeníschopné. 
   

Zápis z předchozího zasedání byl ověřen zastupitelkou Danou Čtvrtníčkovou a zastupitelem 

Michalem Doleželem a nebyly k němu žádné připomínky. 

Zápis je vystaven k nahlédnutí. 

Upozornila, že záznam jednání bude nahrávaný. Nahrávka bude sloužit pouze k pořízení zápisu 

a bude uchovaná jen do dalšího zasedání zastupitelstva a poté, pokud nebude vznesena 

některým zastupitelem námitka proti zápisu, tak bude smazaný a nebude archivovaný. 

 

 

Návrh ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
Za ověřovatele zápisu navrhla zastupitele Petra Sotoláře a zastupitele Miloše Nimmrichtera a 

za zapisovatelku Jarmilu Máslovou. 

K navrženým ověřovatelům a zapisovatelce nebyly připomínky. 

 

Ověřovateli dnešního zasedání jsou: zastupitelé Petr Sotolář a Miloš Nimmrichter. 

Zapisovatelkou dnešního zasedání je Jarmila Máslová. 

 

Zastupitelka Dagmar Stryjová podala připomínku k zápisu zastupitelstva obce, které se 

konalo 28. 02. 2023. 

(příloha č. 5) 

Tato připomínka je součástí dnešního zápisu. 

K připomínce se vyjádřila předsedající, kde uvedla, že zápisy jsou správně zapsané. Upozornila 

zastupitelku PHDr. Dagmar Stryjovou, že v podané námitce k bodu č. 11 má uvedené chybné 

parcelní číslo, číslo, které neexistuje. Zastupitelka Dagmar Stryjová uvedla, že se spletla. 

Vyjádření ověřovatelů k připomínce zastupitelky Dagmar Stryjové k zápisu ze dne 28. 02. 2023 

bude uvedeno na příštím zasedání zastupitelstva obce.  

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Kontrola plnění usnesení a podnětů z minulého zasedání zastupitelstva obce. 

• Územní plán – je na programu dnešního zasedání 

• Financování ORP -  schůzka bude 12. 04. 2023 na MěÚ ve Vyškově 

• Dotace na komunikace – Jitka Poulová. Místostarostka obce a zastupitelka Jitka 

Poulová prověřily možnosti získávání dotací 

• Zadržování vody v přírodě – Helena Šilerová. Informaci o konání semináře ve 

Křtinách. 

Místostarostka obce uvedla, že na tento seminář je přihlášena starostka a místostarostka 

obce. 
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Předsedající 

Program dnešního zasedání zastupitelstva obdrželi všichni členové zastupitelstva a rovněž byl 

vyvěšen na úřední desce. 

(příloha č. 1) 

 

Navržený program 

1. Zahájení 

2. Zpráva z jednání rady obce 

3. Záměr prodeje obecního pozemku parc. č. 77/15 v k.ú. Račice a části obecního pozemku 

parc. č. 959/2 v k.ú. Račice 

4. Žádost o prodej části obecního pozemku parc. č.  930/1 v k.ú. Račice 

5. Schválení pořizovatele územního plánu 

6. Schválení konání Rally Vyškov 

7. Různé 

 

Předsedající předložila návrh na doplnění programu před bod různé, a to  

Bod 7. Schválení akčního plánu obce Račice-Pístovice pro rok 2023 

Bod 8. Finanční příspěvek na Linku bezpečí. 

 

Další připomínky k programu již nebyly. 

 

Navržený doplněný program 

1. Zahájení 

2. Zpráva z jednání rady obce 

3. Záměr prodeje obecního pozemku parc. č. 77/15 v k.ú. Račice a části obecního 

pozemku parc. č. 959/2 v k.ú. Račice 

4. Žádost o prodej části obecního pozemku parc. č.  930/1 v k.ú. Račice 

5. Schválení pořizovatele územního plánu 

6. Schválení konání Rally Vyškov 

7. Schválení akčního plánu obce Račice-Pístovice pro rok 2023 

8. Finanční příspěvek na Linku bezpečí. 

9. Různé 

 

Návrh usnesení    

Zastupitelstvo obce schvaluje upravený program jednání 

Hlasování č. 1: pro 15, proti 0, zdržel se 0  

Usnesení č. 23/II/2023 bylo přijato. 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

2. Zpráva z jednání rady obce 
(příloha č. 6) 

Členka rady obce Silvie Vašková 

 

Dotazy a připomínky 

*Zastupitel Miloš Nimmrichter. Byla jednání ohledně chodníků? Živý plot v Račicích u domu 

čp. 117 (Křišťálovi). 

Odpověděla předsedající. S majiteli domu bylo jednáno. Pan Miroslav Křišťál uvedl, že 

s výsadbou keřů již mnoho let zpátky souhlasila jak obec, tak i silnice. Živým plotem si chrání 
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svůj majetek. Plot zatím neodstraní. Živý plot odstraní pouze v případě, až se chodníky boudou 

v obci budovat.  

O špatném výhledu z parkoviště u transformátoru byl v části obce Račice u transformátoru 

informován i majitel domu čp. 108 v Račicích pan Václav Švestka, který přislíbil, že udělá ořez 

tújí, které má před svým domem. 

*Zastupitelka Jitka Poulová. Účetní závěrka v MŠ. Podle jakých podkladů rada obce vydala 

souhlasné stanovisko? 

Odpověděla předsedající a účetní obce Hana Březovská. Do školky chodí dělat kontrolu 

finanční výbor. Ředitelka mateřské školy předkládá výkazy. Do konce června může finanční 

výbor podat připomínky. 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce. 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Předsedající 

Upozornila zastupitele, že dle jednacího řádu je povinna zeptat se přítomných členů 

zastupitelstva, zda chtějí učinit oznámení o osobním zájmu či sdělit skutečnosti nasvědčující 

případnému střetu zájmu u některých bodů navržených k projednání. 

 

 

3. Záměr prodeje obecního pozemku parc. č. 77/15 v k.ú. Račice a části 

obecního pozemku parc. č. 959/2 v k.ú. Račice 
(příloha č. 7) 

Předsedající uvedla, že se jedná o pozemek v Račicích, na kterém bude trafostanice. 

 

Dotazy a připomínky nebyly. 

 

Návrh usnesení    

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr prodeje obecního pozemku parc. č. 77/15 v k.ú. Račice 

 a části obecního pozemku parc. č. 959/2 v k.ú. Račice 

Hlasování č. 2: pro 15, proti 0, zdržel se 0  

Usnesení č. 24/II/2023 bylo přijato 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

4. Žádost o prodej části obecního pozemku parc. č.  930/1 v k.ú. Račice 
(příloha č. 8) 

Předsedající uvedla, že se jedná o žádost, kterou podal pan Ivan Medek, Račice-Pístovice, 

Račice čp. 321, ve které žádá o prodej části pozemku parc. č. 930/1 v k.ú Račice (viz. příloha). 

 

Dotazy a připomínky. 

K tomuto bodu byly dotazy zastupitelů, které se týkaly zejména dřeva umístěného na cestě a 

znemožnění průchodu na hřbitov.  

Proběhla obsáhlá diskuze k tomuto bodu. Na základě žádosti pana Ivana Medka byla pověřena 

starostka obce svoláním schůzky zastupitelů, na které pan Ivan Medek objasní svůj postoj. Na 

schůzku budou pozvání všichni zastupitelé, pan Ivan Medek a zástupce právní firmy obce. 
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Zastupitelstvo obce ukládá starostce obce svolat schůzku zastupitelů s panem Ivanem 

Medkem. 

 

 

Návrh usnesení    

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr prodeje části obecního pozemku parc. č. 930/1 

 v k.ú. Račice. 

Hlasování č. 3 : pro 0, proti 14, zdržel se 1 (Zdržela se Stryjová)  

Usnesení nebylo přijato 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

5. Schválení pořizovatele územního plánu 

 

Místostarostka Alice Franková seznámila zastupitele a občany s návrhy na pořizovatele nového 

územního plánu. 

Konstatovala, že jsou dva návrhy – Létající pořizovatel a ORP Vyškov 

Létajícího pořizovatele doporučila již na minulém zasedání zastupitelstva zastupitelka Jitka 

Poulová.  

Místostarostka obce uvedla, že ověřovala, jaké podmínky pro zadání územního plánu má 

„Létající pořizovatel“ a také ORP. Výhodou pro zadání pořízení u ORP vidí v tom, že znají naši 

obec, jsou blízko a není problém setkání. Další výhodou je, že je to zdarma. 

*Zastupitelka Jitka Poulová uvedla, že ví o obcích, kde byl zadavatel „Létající pořizovatel“ a 

s jejich prací bylo vedení v obcích spokojené, a dokonce se jim tam podařilo prosadit i 

problémové situace. Také se domnívá, že není vhodné, aby nový územní plán tvořil stejný 

projektant, který vytvořil minulý územní plán. 

*Předsedající uvedla, že se jedná o to, kdo bude zadavatelem nového územního plánu. 

Projektant se řeší samostatně. 

*Další připomínky a dotazy se týkaly toho, kdy bude možné se na územní plán podívat, podávat 

návrhy a připomínky, jak budou řešeny komunikace,…. 

 

Místostarostka Alice Franková 

Jsou dva návrhy na pořizovatele nového územního plánu, a to Odbor územního plánování 

a rozvoje Vyškov a Létající pořizovatel. 

 

Zastupitelka Jitka Poulová podala návrh na hlasování zadavatele nového územního plánu 

 „ Létající pořizovatel“. 

 

Návrh usnesení 

Zastupitelstvo obce Račice-Pístovice jako pořizovatele Územního plánu Račice-Pístovice 

schvaluje Létajícího pořizovatele. 

Hlasování č. 4: pro 5, proti 10, zdržel se 0 (Pro: Nimmrichter, Poulová, Rotrekl, Stryjová, 

Šilerová) 

Usnesení nebylo přijato    

  

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Místostarostka Alice Franková přednesla návrh usnesení pro zadání pořizovatele nového 

územního plánu Odbor územního plánování a rozvoje Vyškov. 
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Návrh usnesení 

Zastupitelstvo obce Račice-Pístovice jako pořizovatele nového územního plánu Račice-

Pístovice schvaluje Městský úřad Vyškov, odbor územního plánování a rozvoje. 

Hlasování č. 5: pro 10, proti 5, zdržel se 0 (Proti: Nimmrichter, Poulová, Rotrekl, Stryjová, 

Šilerová) 

Usnesení č. 25/II/2023 bylo přijato     

 

 ---------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Místostarostka Alice Franková uvedla, že je třeba schválit zástupce určeného pro spolupráci 

s pořizovatelem. 

Navrhla starostku obce Hanu Sotolářovou. 

K navržené nebyly připomínky a nebyl předložen jiný návrh. 

 

Návrh usnesení 

Zastupitelstvo obce Račice-Pístovice schvaluje z řad zastupitelstva obce paní Hanu 

Sotolářovou-starostku obce jako určeného zastupitele ke spolupráci s pořizovatelem. 

Hlasování č. 6: pro 15, proti 0, zdržel se 0 

Usnesení č. 26/II/2023 bylo přijato     

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

6. Schválení konání Rally Vyškov 
(příloha č. 9) 

Předsedající uvedla, že rally se pojede 02. 09. 2023 a vyzvala zástupce pořadatele, aby seznámil 

zastupitele a občany s průběhem závodů. 

Zástupce pořadatele Hanáckého rally klubu pan Pavel Kressl uvedl, že přesný harmonogram 

závodů zatím ještě není hotový. Trať bude stejná jako v loňském roce 

 

Dotazy a připomínky. 

*Zastupitelka Helena Šilerová. Možnost průjezdu v době konání rally. 

*Občanka Jana Slováčková a zastupitel Miloš Nimmrichter. Úklid informačních letáků a pásek 

vymezujících prostor pro diváky po ukončení závodů. 

* Občanka Lenka Mikulíková. Zamezení parkování na jejím soukromém pozemku. 

Odpověděl zástupce rally pan Pavel Kressl. Průjezdy budou umožněny společně s časem jízdy 

autobusu. Dále doporučil se informovat na telefonním čísle, které bude v informačním letáku a 

na stránkách rally uvedené. Úklid se snaží zajistit, ale někdy se na něco zapomene. Parkování- 

soukromý pozemek byl označen kolíky. Budou provedena opatření, aby se zabránilo parkování 

na soukromých pozemcích. 

*Místostarostka obce Alice Franková. Nevidí v této akci pro obci žádný přínos. Hluk a omezení 

provozu obtěžuje některé občany. Závodem se ničí komunikace.  

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce schvaluje návrh tratě rychlostní zkoušky „Račická“ závodu XXXI. Rally 

Vyškov, a to včetně přejezdu a objízdné trasy a souhlasí dále s užitím navržených komunikací, 

včetně účelových a souhlasí s průjezdem dotčenými lokalitami. Dále zastupitelstvo obce 

souhlasí s povolením zvláštního užívání komunikací a s úplnou uzavírkou komunikací na trati 

rychlostní zkoušky a s přechodnou úpravou provozu – umístění dočasného dopravního značení 

na pozemcích ve vlastnictví obce Račice-Pístovice.  

Hlasování č. 7: pro 14, proti 1, zdržel se 0. (Proti: Franková) 
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Usnesení č. 27/II/2023 bylo přijato. 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

7. Schválení akčního plánu obce Račice-Pístovice na rok 2023 
(příloha č. 10) 

Místostarostka Alice Franková informovala zastupitele a občany o tom, že kvůli dotacím je 

nutné schválit akční plán. Vzhledem k tomu, že strategický dokument je do roku 2023, proto 

také akční plán je pro rok 2023. 

 

 

Dotazy a připomínky. 

*Zastupitelka Jitka Poulová. Zaměřit se na začlenění účelových a místních komunikací, úpravu 

zeleně. 

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce schvaluje akční plán obce na rok 2023 

Hlasování č. 8: pro 15, proti 0, zdržel se 0       

Usnesení č. 28/II/2023 bylo přijato. 
 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

8. Žádost o podporu Linky bezpečí, z.s. 
(příloha č. 11) 

Předsedající uvedla, že obec obdržela žádost o finanční příspěvek ve vyši 7 500 Kč na Linku 

bezpečí. 

 

Dotazy a připomínky. 

*Zastupitelka Silvie Vašková. Obec přispívá ORP Vyškov, dále Paprsku. 

 
Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce schvaluje finanční příspěvek ve výši 7 500 Kč na provoz dětské krizové 

linky. 

Hlasování č. 9: pro 5, proti 8, zdržel se 2 (Pro: Nimmrichter, Poulová, Rotrekl, Stryjová, 

Šilerová. Zdržel se: Doležel, Vašková) 

Usnesení nebylo přijato. 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

10. Různé 

 
*Místostarostka Alice Franková. V obci je zavedené nové zařízení pro hlášení rozhlasu. Jedná 

se o zkušební provoz na jeden měsíc. Výhodou je, že hlášení lze předem připravit, dá se 

přednastavit čas hlášení, spuštění jde i na dálku z mobilu. Hlášení lze různě nakombinovat. 

Náklady jsou celkem asi 160 000 Kč a provozní pak cca 3 600 Kč/rok. 

 

*Starostka obce Hana Sotolářová. Informace ohledně rybníku v Pístovicích. 

Informace o tom, kdo byl dříve vlastníkem rybníku. 
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Podnět od zastupitelů a občanů je vyvolat schůzku se zástupcem Rybníkářství Pohořelice 

(vlastník rybníka). 

Zástupci Rybníkářství Pohořelice požadují, aby jim byly ohledně rybníka písemně zaslány 

dotazy. Domluví se pak schůzka se zastupiteli, kde jim zástupce Rybníkářství Pohořelic dotazy 

zodpoví. 

*Občanka Lenka Mikulíková. Jako majitelka nemovitosti čp. 43 v Pístovicích (mlýn) by se ráda 

schůzky také zúčastnila. 

 

Starostka obce vyzvala zastupitele, aby ji dotazy ohledně rybníku v Pístovicích, v co 

nejkratší době poslali. Starostka pak sjedná schůzku a o termínu schůzky budou 

zastupitelé a paní Lenka Mikulíková informováni. 

 

*Občan Ivan Medek. Archiv úřední desky. Zápisy ze zastupitelstva byly z elektronické úřední 

desky odstraněny. Odůvodnění bylo vysvětleno na minulém zasedání zastupitelstva. Důvodem 

bylo upozornění auditu na nesprávně uváděné informace týkající se zveřejněných osobních 

údajů. Pan Ivan Medek dále uvedl, že si tuto informaci ověřil přímo u auditorky, která nic 

takového nepotvrdila. Okolní obce žádné informace ze zasedání nezačerňují a zveřejňují celý 

zápis. Na stránkách naší obce nenašel číslo mobilu na pověřence pro naši obec ohledně GDPR. 

Pan Ivan Medek se obrátil na jiného pověřence, který mu potvrdil, že z veřejného zasedání není 

třeba nic anonymizovat, neboť je veřejné. 

Pan Ivan Medek konstatoval, že je rád, že dojde k neveřejnému setkání zastupitelů s ním, kde 

bude ochoten podat důkazy a další informace, a i zodpovědět dotazy ohledně soudního sporu. 

*Starostka obce Hana Sotolářová. Auditorky nás na zveřejněné zápisy bez anonymizace 

upozornily ústně. Písemně to zaznamenané nebylo. 

*Občan Karel Slováček. Pokud to jde, ztlumit veřejné osvětlení. 

*Starostka obce Hana Sotolářová. Bude se to řešit tento týden. 

*Občanka Ilona Střelcová. Budování chodníků. 

* Starostka obce Hana Sotolářová. V Pístovicích není problém. Velká část chodníků je udělaná. 

V Račicích nastal problém po novém mapování. Projekt se bude přepracovávat. 

*Zastupitel Miloš Nimmrichter. Upozornil na nepořádek před budovou čp. 91 v Račicích 

(výtvarná řemesla). Majitel se nestará o nemovitost a ani o okolí. 

 

Starostka obce informovala dále občany, že MUDr. Jana Mezníková oznámila, že dojíždět 

ordinovat do Račic již nebude. 

 

 

 

 

Starostka obce v 1915 hodin zasedání ukončila. 

 

  

 
 

Zápis byl vyhotoven dne 27.  03. 2023 

 

 

 

Zapisovatelka Jarmila Máslová                                   ……………………………………… 

 


